

EKAINAK 28ko IRAKURKETA:
Heteroarauari desobedientzia
- Ideietatik arrakaletara-.

Heteroarauari desobedientzia, ideietatik, teorietatik egunerokoan ditugun praktikei duten dimentsio politikoa emanez, arrakaletara. Arrakalak baikara: guraso bakarrak, lesbianak, bi guraso baino gehiagoko haurrak, harreman poligamiakoak dituztenak, ama izatea erabakitzetan dugun bikote lesbianak, sexu langile transexuala, praktika sexual koitalak lehentasunezkoak ez ditugunak, praktika sexualen kategorizazioari ihes egiteko hautua egiten dugunak, lagun taldeak e.a. guztiok, patriarkatuaren oinarria den familia nuklearraren nagusitasuna eta gailentzen den harreman eredu ezbaian jartzen dugun arrakalak gara.

Baina jakitun gara, patriarkatuaren haitza urteetan errotutakoa dela eta bizi garen sistema kapitalista patriarkalean arau nagusia, inposatura, sozializatua eta eraikia beste bat dela: heteroarauarena, alegia. Gaur egungo jendartean, ugalketan oinarritutako sexualitate eredu da normala, ordenaren barruan dagoena. Ugalkortasuna irizpidetzat duen sexualitateak ordena eta menpekotasuna sortzen ditu; ugalketa ez ugalketaren gainetik jarriz eta ondorioz gorputz ugalkorra, desira ugalkorra eta plazer ugalkorra gainontzeko adierazpenen gainetik egonik, hemendik kanpo emango diren moduak eta adierazpen anitzak ez normalak, gutxituak izanik. Jendarte heterosexual eta heterosexuatzale baten beharra du gure desira markatuz, norabidez, eraikiz, finean.

Sexualitate eredu honek kapitala eta patriarkatuaren aldetik “produktuen” erreprrodukzioaren gaineeko kontrola ekarriko du. Horretarako emakumeen ugalketa gaitasuna kontrolatu beharreko elementua izango da, beraz emakumeen sexualitatearen eta gorputzen kontrola ezarriko dute: monogamia, familia eredu patriarkalak, estigma, maitasun erromantikoa... etab. bitartez. Hau guztia hornitzeko familia eredu patriarkala eta maitasun erromantikoaren ideiak gure gorputzetan ezarriko dituzte, arauak askotan bertan izkiriaturik geratuko dira naturalak direnaren aitzakiarekin. Beraz, sistema honetatik eratorriko den eredu sexualaren ezaugarriak hauek dira: sexu bipolarren gainean eraikia,

heterosexuala, genitala eta maskulinitatearen plazerera bideratutakoa.

Baina zaitasunak-zaitasun, gure sexualitatea askatasunez bizitzeko hautua egiten dugunok, harro gaude! Zergatik? Sistema patriarkal heterosexistak dituen horma zurrunetan, txirrikituak aurkitzen jarraitzen dugulako, gure praktika sexualak aztertu eta sexualitatea eredu berrietara jotzeko apustua egin dugulako, bizitzeko era individualak kolektibizatu ditugulako, horretan dago gakoa.

Sexualitateari, plazerari, dimentsio politikoa emateko saiakera erabatekoa izan dadin segi behar dugu. Sexualitate eredu hegemonikoaren aurrean, arauen barnean sartzen ez ditugun praktikak iraultzarekin lotzen ditugu, horregatik gaude harro! Ez ditugulako praktika lesbianak arauaren barnean sartu nahi, araua bera deslegitimatu, praktika aniztasuna errealtitatea bat dela ohartarazi eta denak erdigunean gaudela aldarrikatzen jarraituko dugu. Geroz eta ozenagoa da arau nagusitik kanpo kokatzen garenon ahotsa: Monogamiari hordagoa bota eta ostantzeko praktika askeak garatzen dituzten norbanakoak ere geroz eta gehiago gara. Sexualitate hegemonikoaren edozein arau haustek, bidean aurrera jarraitzeko ezinbestekoak ditugu: patriarkatuak sortu dituen kategoria hertiak eta mugatuak gailendu, eta aniztasuna oinarri duen jendarte baten beharra geroz eta ageriagoa da. Zentzu honetan, jendarte feministak baten alde lanean jarraitzeko beharra ikusten dugu, eta honetan herritar orok badugu zer egina.

Egunerokoan heteroaraua desobeditzen jarduten dugu, muxu, begirada, koxka, masaje, mimo, laztan bakoitzean arautua desobeditzen, arrakalak eragiten. Ekainaren 28a borroka eguna dugu, beraz, egingo diren mobilizazio eta ekintzetan parte hartzea deia zabaltzen dugu.

HETEROARAUARI DESOBEDIENTZIA!!!

Euskal Herrian, 2014ko ekaina



LECTURA del 28 de junio

Desobediencia a la heteronorma

- De las ideas a las grietas -

Desobediencia a la heteronorma; desde las ideas, desde las teorías, dotando a nuestras prácticas cotidianas de una dimensión política, a las grietas. Porque somos grietas (en el sistema patriarcal): padres o madres solas, lesbianas, criaturas con más de dos madres o padres, trabajadoras del sexo transexuales, las que no priorizamos las prácticas sexuales coitales, las que elegimos huir de la categorización de las prácticas sexuales, los grupos, etc., somos las grietas que ponemos en duda la primacía de la familia nuclear, que es la base del patriarcado, y el modelo de relación dominante.

Pero sabemos que la roca del patriarcado lleva años arraigada y que la norma dominante del sistema patriarcal en el que vivimos, que se ha impuesto, socializado y construido, es otra; se trata de la heteronorma. En la sociedad actual, el modelo de sexualidad basado en la reproducción es el normal, el que se encuentra dentro del orden. La sexualidad que toma como criterio la fecundidad genera orden y subordinación; sitúa la reproducción por encima de la no reproducción y, en consecuencia, al estar por encima el cuerpo fecundo, el deseo fecundo y el placer fecundo, los modelos y las múltiples expresiones no normales que se den fuera de ahí, son menospreciadas. Una sociedad heterosexual y heterosexualizada tiene la necesidad de marcar, dirigir y, en definitiva, construir nuestro deseo.

Estos modelos de sexualidad, “productos” a favor del capital y del patriarcado, traerán consigo el control sobre la reproducción. Para ello, la capacidad de reproducción de las mujeres será un elemento que habrá que controlar. Así establecerán la sexualidad de las mujeres y el control del cuerpo a través de la monogamia, el modelo de familia patriarcal, el estigma, las ideas sobre el amor romántico, etc.... Para completar todo esto impondrán sobre nuestros cuerpos las ideas del modelo de familia patriarcal y del amor romántico, quedando las normas, a menudo, ahí inscritas, con la excusa de que son lo natural. Por tanto, las características que surgirán de este modelo sexual son las siguientes: está construido a partir de un sexo bipolar, heterosexual, genital y enfocado al placer masculino.

Pero, a pesar de las dificultades, las que optamos por vivir nuestra sexualidad libremente, estamos orgullosas. ¿Por qué? Porque seguiremos encontrando grietas en las rígidas paredes del sistema patriarcal heterosexista, porque hemos apostado por analizar nuestras prácticas sexuales y por los nuevos modelos de sexualidad, porque hemos colectivizado las formas individuales de vivir, ahí está la clave.

Para que el intento de dar una dimensión política a la sexualidad, al placer, sea completo, tenemos que continuar en este camino. Ante el modelo hegemónico de sexualidad, nos unimos a las prácticas revolucionarias que no se encuentran dentro de las normas, ¡por eso estamos orgullosas! Seguiremos reivindicando que no queremos incluir las prácticas lesbianas dentro de las normas, deslegitimando la propia norma, haciendo ver que la pluralidad de las prácticas es una realidad y que todas estamos en el centro. La voz de las que estamos fuera de cualquier norma de la sexualidad hegemónica es cada vez más fuerte. Las que echamos un órdago y las que desarrollamos el resto de prácticas libres, también somos cada vez más. Es imprescindible que sigamos en el camino de ruptura de cualquier norma de la sexualidad hegemónica; la necesidad de superar las categorías cerradas y limitadas que ha creado el patriarcado es cada vez más evidente. En este sentido, vemos la necesidad de seguir trabajando en favor de una sociedad feminista y, en esto, toda la ciudadanía tenemos trabajo por hacer.

Estamos desobedeciendo a la heteronorma en lo cotidiano, desobedeciendo en cada beso, mirada, masaje, mimo, caricia, generando grietas (en el sistema patriarcal). El 28 de junio es un día de lucha y hacemos un llamamiento a participar en las movilizaciones y acciones que se organizarán.

¡DESOBEDIENCIA A LA HETERONORMA!

En Euskal Herria, junio del 2014